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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi várható a veszélyhelyzet megszűnését követő 15. 
nap után?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Március  23-án  a  Magyar  Közlönyben  hirdette  ki  a  kormány  a  végrehajtások  és  kilakoltatások
felfüggesztését  a  koronavírus-járvány okozta  vészhelyzet  idejére.  Az eljárások a  veszélyhelyzet
megszűnését követő 15.  nap után folytatódnak.  A veszély nem figyelmeztet,  tartja a mondás,  a
koronavírus  is  gyorsan  és  hívatlanul  érkezett,  készületlenül  érte  nemcsak  hazánkat,  de  még  a
komolyabb erőforrásokkal rendelkező, kevésbé megosztott nemzeteket is. A kérdés az, hogy miután
mindenki  tette  a  dolgát,  amit  a  válsághelyzet  megkívánt,  élükön  az  egészségügyben  dolgozó
honfitársainkkal,  mi  lesz  a  veszélyhelyzet  elmúlásával?  Mi  történik  a  veszélyhelyzet
megszűnésének  a  bejelentését  követő  15.  nap  elteltével?  Folytatódnak  a  végrehajtások  és  a
kilakoltatások, mintha mi sem történt volna?

Mindig ellenérzésekkel konstatálom, hogy a kormányzat  egyes tagjai  -  mert  vannak kivételek -
kormányzati szerepkörből pártpolitikai indíttatású nyilatkozatot tesznek. Ellenben pl. az otthonuk
elveszítésével szembesülni kényszerülő, a végrehajtások malomkövei között őrlődő honfitársaink
ügye valamiért kevesebb figyelmet kap a harsány miniszterek és az államtitkárok részéről, pedig
ennek  megoldása  a  feladatkörüket  érintő,  és  az  egyszerűen  nem  elodázható.  A  vírushelyzet
elmúlásával ugyanis egészen biztosan nem válnak tömegesen fizetőképessé azok, akik korábban -
számos esetben önhibájukon kívül - fizetőképtelennek bizonyultak. Az EU-s tagállamok, így hazánk
számára  is  elérhetővé  válik  az  a  közös  uniós  eszköz,  amely  mozgásba  hozhatja  a  lelassult
gazdaságot.  A kérdésem az,  hogy vajon milyen eszközt  biztosít  Magyarország Kormánya  azok
számára,  akiket  az  otthonuk  elveszítésének  a  réme  fenyeget?  A vírushelyzet  elmúltával  miben
reménykedhetnek a végrehajtás alá vont, kilakoltatások előtt álló családok, nyugdíjasok, betegek és



persze  mindenki  más?  Ráadásul  a  helyzet  a  munkanélküliség  hirtelen  növekedésével  tovább
fokozódhat, újabb tömegek kerülhetnek veszélybe.

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Az egyik lehetséges megoldás egy átfogó, országos bérlakásépítési program meghirdetése lenne. A
nyugdíjak  és  a  bérek  ugyanis  az  elmúlt  években  alulmaradtak  a  lakásárakkal  és  a  lakásbérleti
díjakkal  folytatott  versenyben.  Megdöbbentő  adatokkal  szembesülhetünk,  ha  összevetjük  az
otthonuk  elveszítése  ellen  küzdők  lélekszámát  és  az  üresen  álló  lakások  számát.  A  helyzet
tarthatatlan, mielőbb kormányzati intézkedésekre lenne szükség. Tőlem azt várják a választók, hogy
ez ügyben fáradhatatlanul tegyek jelzéseket, Öntől és kormányától pedig azt, hogy humánus, az
emberi méltóságot tiszteletben tartó, az embert középpontba helyező döntéseket hozzanak.

A vészhelyzet megszűnését követő 15. nap múlva miben bízhatnak az utcára kerülés veszélyével
szembesülők, folytatódnak-e a végrehajtások és a kilakoltatások, vagy a kormány végre kész lesz
segítséget nyújtani mindenki számára?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2020. május 26.

Üdvözlettel:

......................
Sneider Tamás
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